

Title (en)

Sanding machine, in particular profile sanding machine.

Title (de)

Schleifmaschine, insbesondere Profilschleifmaschine.

Title (fr)

Ponceuse, en particulier ponceuse pour profils.

Publication

EP 0249890 A1 19871223 (DE)

Application

EP 87108438 A 19870611

Priority

AT 162086 A 19860616

Abstract (en)

The sanding machine has a sanding belt (10) which preferably rotates endlessly around roller arrangements (2, 3, 4, 5, 6) and is profiled in accordance with the shape of the work piece to be sanded by means of a profiled sanding shoe (7) bearing against the rear side of the sanding belt. Roller arrangements are provided at least on either side of the sanding shoe (7) in order to guide and deflect the sanding belt (10). The roller arrangements have, for example, in each case three rollers (11, 12, 13) lying next to one another transversely to the running direction of the sanding belt (10). The sanding belt (10) bears on the rollers (11, 12, 13) over a large part of its width. In this arrangement, the rotational axes (11a, 12a, 13a) of the rollers (11, 12, 13) are inclined relative to one another, as a result of which the bearing sanding belt (10) undergoes a continual change in profile when in full contact in the running direction of the belt and at the same time is slightly stretched transversely to the running direction of the belt. <IMAGE>

Abstract (de)

Schleifmaschine, insbesondere Profilschleifmaschine, mit einem vorzugsweise endlos um Rollenanordnungen (2, 3, 4, 5, 6) umlaufenden Schleifband (10), welches mittels eines an der Schleifbandrückseite anliegenden, profilierten Schleifschuhs (7) entsprechend der Form des zu schleifenden Werkstückes profiliert wird. Zur Führung und Umlenkung des Schleifbandes (10) sind zumindest beiderseits des Schleifschuhs (7) Rollenanordnung vorgesehen, die beispielsweise jeweils drei quer zur Laufrichtung des Schleifbandes (10) nebeneinanderliegende Rollen (11, 12, 13) aufweisen, an denen das Schleifband (10) auf einem Großteil seiner Breite anliegt. Dabei sind die Drehachsen (11a, 12a, 13a) der Rollen (11, 12, 13) zueinander schräggestellt, wodurch das anliegende Schleifband (10) während der satten Anlage in Bandlaufrichtung eine kontinuierliche Profiländerung erfährt und gleichzeitig quer zur Bandlaufrichtung leicht auseinandergezogen wird.

IPC 1-7

B24B 21/18; B24B 21/14

IPC 8 full level

B24B 21/14 (2006.01); **B24B 21/18** (2006.01)

CPC (source: EP)

B24B 21/14 (2013.01); **B24B 21/18** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] US 2701430 A 19550208 - LORIG EDWIN T
- [A] US 2593157 A 19520415 - LORIG EDWIN T
- [A] GB 799749 A 19580813 - UNITED STATES STEEL CORP
- [A] CH 367112 A 19630131 - UNITED STATES STEEL CORP [US]
- [A] US 2727400 A 19551220 - LORIG EDWIN T
- [A] US 3451658 A 19690624 - MATSON CARL G
- [A] DE 1005718 B 19570404 - EDUARD RIGHI
- [A] US 3170272 A 19650223 - BURNHAM RICHARD C

Cited by

CN114871912A; CN110977721A

Designated contracting state (EPC)

CH DE FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0249890 A1 19871223; AT 386372 B 19880810; AT A162086 A 19880115

DOCDB simple family (application)

EP 87108438 A 19870611; AT 162086 A 19860616